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[Indenrigsministeren] 
Der foreligger ikke for indenrigsministeriet 

materiale, der tyder på, at lægerne ikke føl- 
ger sundhedsstyrelsens nævnte cirkulærer. 

Jeg er derfor hverken i stand til at bekræf- 
te eller afkræfte det skøn, som folketings- 
medlem Otto Mørch har givet udtryk for. 

Bortfaldet spørgsmål: 

Formanden: 
Det er meddelt mig, at spørgsmål nr. 389, 

der var stillet af Niels Helveg Petersen til 
statsministeren den 21. december 1978, er 
taget tilbage af spørgeren. Spørgsmålet, der 
dermed er bortfaldet, var sålydende: 

Til statsministeren (18/12 78) af: 

Niels Helveg Petersen (RV): 
»Hvad agter statsministeren som minister 

for pressen at foretage i anledning af, at 
Roskilde Tidende i snart 4 uger ikke er ud- 
kommet på grund af en erkendt overens- 
komststridig arbejdsnedlæggelse?« 

(Spm. nr. 389). 

Begrundelse. 

Arbejdsretten har nu for fjerde gang beor- 
dret typograferne på Roskilde Tidende i ar- 
bejde. De strejkende er idømt skærpet bod. 
Konflikten på Roskilde Tidende rammer det 
lokale samfund hårdt. 

Arbejdsnedlæggelser af denne art er ikke 
kun af lokal interesse, men rejser spørgsmå- 
let om ytringsfrihedens sikring. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
økonomiministeren: 

Forespørgsel [om renten og udlånsloftet] af 
Alfred Hansen (DR) og Ib Christensen (DR). 

(Forespørgsel nr. XI. Anmeldt 14/12 78). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren: 

Forespørgsel [om det europæiske monelære 
system) af Ib Nørlund (DKP), Ebba Strange 
(SF), Niels Helveg Petersen (RV), Ib Christen- 
sen (DR) og Steen Folke (VS). 

(Forespørgsel nr. XII. Anmeldt 15/12 78). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om ejerlej- 

ligheder [af Kirsten Jacobsen (FP), Keld An- 
dersen (KF) m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 61. Fremsat 26/10 78). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Boligministeren (Erling Olsen): 
Det forslag til lov om ændring af ejerlej- 

lighedsloven, som her er til behandling, går 
ud på i loven at fastslå, at boligbyggeri, der 
er opført som almennyttigt byggeri, kun er 
undtaget fra ejerlejlighedslovens bestemmel- 
ser, så længe det tilhører et almennyttigt bo- 
ligselskab. Forslaget er i og for sig i harmoni 
med den opfattelse af ejerlejlighedslovens 
rækkevidde på dette punkt, som boligmini- 
steriet har givet udtryk for. 

Som det også fremgår af bemærkningerne 
til forslaget, er det fra flere sider, bl. a. fra 
folketingets ombudsmand, blevet påpeget, at 
den eksisterende bestemmelse i ejer- 
lejlighedslovens § 10, stk. 2, nr. 2, ikke er 
utvetydig, og at der bør finde en egentlig af- 
klaring sted af, hvorledes den nævnte be- 
stemmelse skal fortolkes. Denne afklaring 
kan ske enten ved en domstolsafgørelse eller 
ved en lovændring f. eks. som den her fore- 
slåede. 

Da ejerlejlighedsloven blev gennemført i 
1966, havde man ikke forestillet sig, at det 
kunne blive aktuelt at bortsælge almennyttige 
boliger på en tvangsauktion. Denne ulykkeli- 


